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Đerlek za RTS: Čeka se finalna odluka o kovid propusnicama, biramo najbolji model 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek kaže za RTS da se razgovara o kovid propusnicama, 

da su one "na stolu" i da se čeka finalna odluka. 

Očekuje se da u ovoj nedelji bude održana sednica Kriznog štaba, na stolu je odluka i o kovid 

propusnicama. Ne zna se kada će tačno sednica biti održana, a Mirsad Đerlek za RTS kaže da se čeka 

finalna odluka o kovid propusnicama. 

"Finalna odluka nije odobrenje Kriznog štaba već se bira najbolji model šta će obuhvatiti kovid 

propusnice, da li samo one tri stvari – barovi, kafići i noćni klubovi ili još nešto. Poenta je da se odabere 

ono što će najbolje uticati na uspostavljanje kontrole nad epidemijom", istakao je Đerlek gostujući u 

Dnevniku RTS-a. 

Naveo je da Srbija prati Evropu kada je o tome reč, ističući da je Srbija samostalna demokratska zemlja, 

koja sama donosi odluke. 

"Uzećemo samo ono što je kvalitetno i u skladu s našim Ustavom. Nadam se da ćemo doneti najbolje 

rešenje koje će biti najkvalitetnije za naše građane", istakao je državni sekretar Ministarstva zdravlja. 

Dodao je da su epidemijske mere bile broj jedan u borbi protiv korone do pojave vakcine, ali da se sada, 

kaže, moramo baviti povećanjem broja vakcinisanih "jer imamo najjače oružje u borbi protiv kovida, a to 

je vakcina". 

"Trenutno imamo oko 3.035.000 datih prvih doza, što se tiče treće oko 502.000, što znači da ipak imamo 

pomak, daleko je to od onog što želimo i kolektivnog imuniteta, ali je bitno da se krećemo napred i da ne 



 
 

stagniramo i to će biti od koristi. Moraćemo i dalje da se borimo jer ne možemo čekati zimu, a toga se 

struka najviše i boji – da ne doće do sudara kovida i gripa", napominje Đerlek. 

Prema njegovim rečima, najmanje vakcinisanih i dalje je u Tutinu, Novom Pazaru, Lajkovcu i drugim 

manjim sredinama u Srbiji. 

Kada je reč o broju vakcinisanih mladih, Đerlek kaže da je tačno da se broj vakcinisanih polako povećava, 

ali da je daleko od željenog. 

"Broj radno sposobnih vakcinisanih takođe se povećava, ali i to je nedovoljno. Sve ono što se dešava u 

poslednjim danima, pet mladih koji su umrli u Batajnici, trudnica u Nišu, mislim da su to dovoljni razlozi 

da shvatimo da delta soj dokazuje surovost i da sami treba da donesemo odluku o vakcini i da ne 

dozvolimo da delta tako lako odnosi živote", naveo je Đerlek. 

Ističe da dva elementa odlučuju o spasavanju života – odlazak u bolnicu i kačenje na respirator. 

"Ta istraživanja su pokazala da su skoro 80 odsto hospitalizovanih nevakcinisani i broj ljudi koji odlazi na 

intenzivnu negu i završava na respiratoru je u odnosu 2:33, u procentima – 95 odsto na respiratoru su 

nevakcinisani, to je dovoljan razlog da se vakcinišemo", kaže Đerlek. 

 

 

EKSKLUZIVNO "Blic" objavljuje rezultate PRVOG ISTRAŽIVANJA O DELTA SOJU U SRBIJI: Koliko se 

vakcinisanih razbolelo, koja je glavna razlika u odnosu na nevakcinisane i koliko koje cepivo štiti 

Prvo istraživanje delta soja korona virusa, koji je trenutno prisutan u Srbiji, potrdilo je dve činjenice. Da, i 

vakcinisani se razboljevaju. Međutim, razlika između imunizovanih i onih koji nisu primili vakcinu je 

drastična i to baš gde je i najbitnije - odlazak u bolnicu i broju onih koji su dospeli na intezivnu negu. 

"Blic" ekskluzivno objavljuje preliminarne rezultate prvog istraživanja koje je urađeno u Srbiji o tome 

koliko je i kako delta soj "pogodio" naše građane, vakcinisane i nevakcinisane i kakve su se kliničke slike 

razvile. 



 
 

Broj uzoraka je iznad reprezentativnog 

Nakon što je pre nekoliko meseci objavljeno istraživanje o uspešnosti svake vakcine posebno, iznova je i 

proučavanje zaražavanja delta sojem urađeno prvo u Kragujevcu. Broj praćenih slučajeva je jednak broju 

osiguranika Doma zdravlja Kragujevac - 145.000, a u koji se slivaju svi podaci o kovidu. Broj praćenih 

slučajeva je iznad reprezentativnog i otuda se rezultati mogu uzeti kao merodavni i ne samo za prostor 

cele Srbije. 

Istraživanje slučajeva oboleljavanja od delte počelo je 1. juna, a prvi presek je napravljen sada, u 

septembru. Broj obolelih od COVID-a do dana početka istraživanja je bio 25.000 građana pa su posebno 

praćeni oni koji nisu do tog trenutka preležali bolest. I to, vakcinisani do 1. juna njih 75.020 i oni koji se 

do tog datuma nisu imunizovali - 45.000 građana. Na dan početka istraživanja dve doze je primilo 

65.639, a jednu 9.381. 

Istraživanjeje upravo rađeno jer verzija koja trenutno hara i ne samo u Srbiji je izmenjena varijanta 

virusa u odnosu na onu kada su pravljene vakcine. Od delta soja obolelo je vakcinisanih - 747 (33.2), a 

nevakcinisanih 1504 (66.8). U ovom delu istraživanja konstatovano je da je broj obolelih koji su 

vakcinisani porastao međutim, ukoliko se rezultati uporede sa opštom populacijom dobija se pokazatelj - 

da su se nevakcinisani tri puta više razboljevali. 

Istraživanjem je obuhvaćeno i kako je koja vakcina ‘radila’ na novu verziju virusa. I dalje se kao 

najuspešnije cepivo pokazuje Fajzer. Najviše obolelih je među onima koji su primili kinesku vakcinu, ali je 

činjenica da je nju u Srbiji primilo najviše građana. Dakle, od delta soja je obolelo 8.3 građana koji su 

primi AstraZeneku, od Fajzera 6.8 odsto, Sputnjika 13.6 odsto i Sinofarma 71.4 odsto. 

Do drastične ali i najbitnije razlike dolazi se u delu istraživanja koji su oboleli od kovida morali na lečenje 

u bolnicu. U slučaju nevakcinisanih to je 75.2 odsto, a vakcinisanih 24.8 odsto. Još uočljivija razlika je 

kada je reč o intezivoj nezi i stavljanju na respirator - odnos je dva vakcinisana pacijenta u odnosu na 33 

nevakcinisanih. Kada je reč o vakcinisanima koji su morali u bolnicu najmanje slučajeva je zabeleženo 

posle vakcinacije Astra Zenekom. 

Dr Baskić: Virus je sada drugačiji 

Istraživanje Doma zdravlja Kragujevac kojim rukovodi profesor fakulteta Medicinskih nauka Dejan Baskić 

se nastavlja. Profesor u izjavi za "Blic" kaže: 

- Mi smo nastavili naše ranije započeto istraživanje i pratili šta se dešava u novom talasu kada je 

dominatantan delta soj. Prvi presek je napravljen praktično pred vakcinaciju trećom dozom i po 

rezultatima se može zaključiti da je nakon šest meseci efektivnost vakcinacije pala, ali i da je virus sada 

drugačiji. Glavna poruka je, a tome u prilog sada govore i konkretne obrađene brojke u bolnici je manje 

vakcinisanih od nevakcinisanih. I neoboriva činjenica je da vakcine štite od teških kliničkih slika - 

poručuje profesor Baskić. 



 
 

 

 

Deca ozbiljni prenosioci bolesti, imamo i dva slična virusa 

NIŠ - Ministar zdravlja Zlatibor Lončar izjavio je da se broj zaražene dece menja iz sata u sat, da ima 

dosta pozitivne školske dece i da su po ovom što se sada vidi oni ozbiljni prenosioci bolest. 

"Sa druge strane pojavila su se još dva virusa koja su slična koroni, a tek očekujemo i sezonski grip", 

upozorio je Lončar u Nišu i dodao da će naknadno dostaviti tačan broj obolele dece. 

Kovid propusnice spremne 

Lončar izjavio je da su kovid propusnice spremne, ali da odluka još nije doneta. 

"O toj odluci se razgovara, razmišlja i traži se najbolje rešenje", kazao je Lončar novinarima tokom 

obilaska Doma zdravlja u Nišu. 

Ministar je rekao da svako ko je u prilici, misleći na vlasnike lokala, ne mora da čeka tu odluku, da može 

da je uvede, jer je reč o zaštiti života ljudi i zdravlja. 

Dodao je da će dati jedan predlog i pozvao da svi stanu iza toga. 

''Apelujem na sve u Nišu, u Srbiji koji drže restorane, kafiće da pokažu tu vrstu odgovornost i kažu 'u moj 

kafić, restoran mogu da uđu samo vakcinisani'", rekao je ministar i naglasio da za takvu odluku 

građanima nije potrebna "nikakva država, nikakva odluka, ništa". 

Lončar je dodao da garantuje da će se na taj način za 10 do 15 odsto podići procenat vakcinisanih. 



 
 

Na pitanje šta će biti ako zbog takvog stava neko tuži vlasnika lokala, Lončar je odgovorio da će preuzeti 

odgovornosti i odgovarati za svakog tog vlasnika koga budu tužili. 

Na pitanje zašto je zdravstvenim ustanovama na jugu Srbije zabranjeno da objavljuju brojeve preminulih 

od korone, Lončar kaže da ne zna zašto je to tako. 

"Moguće je da je to što smo imali neslaganja, da je recimo, preminuo pacijent iz Vranja u bolnici u Nišu, 

pa se računa da se vodi da je umro i u Nišu i u Vranju“, objasnio je Lončar i naglasio da nadležni nemaju 

"nijedan razlog da se sakrije bilo koji broj". 

"Postoje svi papiri, dokumentacija. A tek ćemo saznati koliko je ljudi umrlo, a da nisu došli do bolnice", 

dodao je ministar. 

Krizni štab nije raspušten, to što ne vidite, jer nema kamera, ne znači da ne radi, rekao je Lončar na 

pitanje novinara. 

Krizni štab, dodaje, radi i „analizira situaciju". 

Što se tiče mera svi moraju da se odluče da li hoće da slušaju struku ili ne, naglasio je Lončar i dodao da 

druga filozofija ne postoji. 

"Žena, zdrava od 23 godine umrla je u Kliničkom centru, nije bila vakcinisana, šta bi još trebalo da se 

desi", rekao je Lončar govoreći o smrti porodilje iz Pirota i upitao da li je moguća da takva tragedija ne 

može da nas opameti. 

Podsetio je na stav svetske struke da se trudnice vakcinišu da se ovo ne bi desilo, rekao je Lončar. 

Lončar je to rekao u Nišu gde je posetio jedan od najvećih domova zdravlja, zbog rezultata koje postižu. 

To je, kako Lončar kaže, jedan retkih domova zdravlja koji imaju vakcinaciju preko 65 odsto. 

"Svi oni i mi se nadamo da će ljudi razumeti da se problem ne može rešiti dok se ne vakciniše dovoljan 

broj ljudi", rekao je Lončar i naglasio da je dom zdravlja koji je posetio jedan od retkih, ne samo u Srbiji, 

koji vikendom radi i skrining preglede. 

Ovako se radi retko gde u Srbiji, kao sto se radi u ovom niškom Domu zdravlja, rekao je Lončar koji je 

govorio i o značaju fabrike vakcina. 

One predstavljaju, kako kaže, sigurnost za građane Srbije. 

"Bićemo kovači svoje sudbine, nećemo zavisiti od bilo koga da nam daje vakcine", rekao je Lončar. 



 
 

 

Medicinski fakultet u Beogradu uveo kovid propusnice 

Medicinski fakultet u Beogradu doneo je odluku da u novoj školskoj godini uvede posebne uslove za 

prisustvovanje nastavi i drugim aktivnostima na fakultetu. 

Pravila će važiti za studente, nastavnike, saradnike i nenastavno osoblje, a sa ciljem sprečavanja širenja 

infekcije kovid-19. 

Pozivajući se na odredbe Zakona o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti, uprava fakulteta je usvojila 

dokument pod nazivom Pravila i način izvođenja nastave u školskoj 2021/2022. godini dok traje aktuelna 

epidemiološka situacija. 

Kako je navedeno u odluci, prvi uslov za prisustvovanje nastavi i obavljanju drugih aktivnosti na fakultetu 

je "odsustvo znakova i simptoma akutne respiratorne infekcije i febrilnosti". 

Drugi uslov je kompletno sprovedena imunizacija (14 dana posle druge doze bilo koje vakcine) ili dokaz o 

preležanoj bolesti kovid 19 (otpusna lista iz bolnice ili odgovarajuća potvrda iz kovid ambulante) ili 

serološki dokaz o postojanju IgG antitela u krvi (ne stariji od šest meseci). 

Prisustvovanje nastavi i obavljanje radnih aktivnosti na kliničkim predmetima biće dozvoljeno i uz 

negativan rezultat PCR ili antigenskog testa i to ne stariji od 72 časa, dok će prisustvovanje nastavi i 

obavljanje radnih aktivnosti na pretkliničkim predmetima i na fakultetu biti omogućeno i uz negativan 

rezultat PCR ili antigenskog testa koji nije stariji od sedam dana. 

"Studenti, nastavnici, saradnici i nenastavno osoblje koji ne ispune jedan od navedenih uslova, neće 

moći da prisustvuju nastavi ni obavljanju drugih poslova na Fakultetu, dok traje aktuelna epidemiološka 



 
 

situacija. Nepridržavanje navedenih mera povlači za sobom odgovornosti propisane zakonom, 

podzakonskim aktima i opštim i pojedinačnim aktima fakulteta", navedeno je u dokumnetu koji je 

Nastavno-naučno veće Medicinskog fakulteta u Beogradu usvojilo na sednici održanoj 23. septembra 

2021. godine. 

 

 

Od danas u kovid sistemu i Radon u Niškoj Banji 

Stacionar „Radon“ u Niškoj Banji od danas je zbog pogoršanja epidemiološke situacije ponovo u kovid 

sistemu, potvrdila je direktora Instituta za lečenje i rehabilitaciju „Niška Banja“ Marina Deljanin Ilić. 

„Očekujemo prijem prvih pacijenata, nakon njihove trijaže na Klinici za infektivne bolesti u Nišu. 

Raspolažemo sa 100 postelja, od kojih je 50 sa kiseoničkom potporom“, izjavila je za agenciju Beta 

Deljanin Ilić. 

Prema njenim rečima, do sada je u „Radonu“ lečeno više od 1.200 pacijenata obolelih od korona virusa, 

a  stacionar četvrti put postaje privremena kovid bolnica. 

„U ‘crvenoj zoni’ bio je ove godine do marta. Sada imamo već razrađen sistem prelaska u kovid sistem i 

pripreme su mnogo brže nego ranije“, kazala je Deljanin Ilić. 

Prema njenim rečima, Institut će nastaviti programe lečenja pacijenata obolelih od drugih bolesti, ali u 

smanjenom obimu, jer će najveći broj zaposlenih biti angažovan u „Radonu“. 



 
 

„Radiće po dve kardiološke i dve ili tri reumatološke anbulante, ambulanta za fizikalnu medicinu i 

rehabilitaciju i terapijski blok za pacijente sa teritorije Niša. Radiće i sala za ortopediju, za planirane 

operacije kukova“, navela je Deljanin Ilić. 

U stacionaru „Terme“, dodala je, biće zbrinuto 60 do 70 pacijanata koji će imati rehabilitaciju 

neophodnu nakon infarkta miokarda i operacija na srcu. 

U niškom Univerzitetskom kliničkom centru juče je na lečenju bilo 199 obolelih od korona virusa, od 

kojih je petoro dece. 

Poslednjih dana u Nišu se korona virus svakodnevno potvrdi kod oko 300 ljudi. 

 

 

Obeležen Svetski dan farmaceuta: U Srbiji 7.000 farmaceuta partneri pacijentima 

Vanredne okolnosti s pandemijom virusa koji prouzrokuje bolest kovid 19 uslovile su da farmaceuti 

preuzmu ulogu svojevrsnog savetnika svima koji su u nedoumici kako da se izbore sa zdravstvenim 

problemima. 

Dostupnost lekova, kao i njihova pravilna upotreba, od ključnog su značaja za javno zdravlje, a to se 

posebno ističe na Svetski dan farmaceuta koji je i u Srbiji obeležen 25. septembra, saopštila je 

Farmaceutska komora Srbije. 

“Apoteka: Uvek pouzdana u službi Vašeg zdravlјa”, ovogodišnji je slogan kojim se proslavlja Svetski dan 

farmaceuta. Kao najdostupniji zdravstveni radnici, farmaceuti svojim znanjem i stručnošću predstvljaju 

neprocenljivi resurs u obezbeđenju pravilne i racionalne upotrebe lekova i drugih medicinskih sredstava. 

Svaki dan 7.000 farmaceuta u Srbiji su partneri pacijentima, drugim zdravstvenim profesionalcima, 



 
 

kreatorima politike i donosiocima odluka sa zajedničkom vizijom boljeg zdravlja, naovid dalje komora 

farmaceuta. 

– Veliku ulogu u celokupnom sistemu zdravstva i lancu snabdevanja medikamentima imaju upravo 

farmaceuti, bez čijeg delovanja se ne može ni zamisliti zdravstveni sistem jedne zemlje. To se posebno 

videlo u poslednjih 18 meseci, tokom globalne pandemije, kada su izazovi sa kojima smo se, kao 

stručnjaci za lekove, suočavali. Apoteka je pokazala i dokazala svoju pristupačnost, odgovornost i 

razumevanje prema svima kojima je pomoć bila potrebna. Svesni očekivanja koje pred apotekarsku 

delatnost postavlja sistem zdravstvene zaštite i društvo u celini nastavićemo da razvijamo svoje usluge i 

kritički razmatramo sve aspekte naše prakse, kako bi i dalje bili pouzdan partner u službi zdravlja 

građana Srbije, rekla je tim povodom Tatjana Šipetić, direktorka Farmaceutske komore Srbije. 

 

 


